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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Valóban befuccsolt a FAKT AG egymilliárd eurós 
bezenyei beruházása?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A hvg.hu portálon megjelent „Dugába dőlhet a több százmilliárdos gigaberuházás terve Bezenyén”
című cikk szerint „a debreceni BMW gyár (akkor még) egymilliárd eurós beruházásával megegyező
értékű  agrárközpont  felépítését  jelentette  be  az  agrárminiszter  négy  évvel  ezelőtt.  A  német
beruházónak  fizetési  gondjai  vannak  Németországban.  Az  agrárminiszter  szerint  változtak  a
tulajdonos  elképzelései,  úgy néz  ki,  hogy üvegház,  ami  alaposan  megváltoztatta  volna  a  hazai
primőrtermelést, nem lesz”:

„A nyomát sem lehet  látni,  hogy bármilyen munka elkezdődött  volna Hegyeshalom és  Bezenye
határában azon a 330 hektáros területen, ahol 2019 márciusában az agrárminiszter, és a német
FAKT AG elnök-vezérigazgatója Hubert Schulte-Kemper közösen bejelentették az egymilliárd eurós
(akkori árfolyamon 314 milliárd forintos) beruházást. A cég nehézségeit Hegyeshalom és Bezenye
is érzékelte, már tavaly elmaradtak a cég adóbefizetései. Arról azonban csak a napokban értesültek,
hogy 2022-ben csődvédelmet kért a németországi vállalkozás, be is nyújtotta mindkét önkormányzat
a hitelezői igényét a cég felé. Így most megint egy szertefoszlott álom maradhat az egyébként a
rendszerváltás óta a sajátos kálváriáját járó 330 hektáros terület hasznosítása. Az agrárminiszter
szerint viszont ha nem is üvegház, de akvakultúra biztosan lesz.

(…)

A cégek  átalakulását  tekintve  nem  is  annyira  meglepő  az,  amit  az  agrárminiszter  a  bezenyei
agrárberuházást  firtató  kérdésünkre  válaszolt.  A  március  elején,  Szegeden  tartott  kertészeti
konferencián ugyanis Nagy István azt mondta, nem említve a FAKT AG nehézségeit, amiről akkor
már a német sajtó cikkezett, hogy üvegház ugyan nem lesz, az akvakultúrára, kereskedelemre, és



feldolgozásra fókuszálnak a tulajdonosok, és már a komplexum energetikai tervezése elkezdődött.”

 

Kérdezem Önt:

Valóban befuccsolt a FAKT AG egymilliárd eurós bezenyei beruházása?

 

Budapest, 2023. április 8.
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